
Protokół wspólnego posiedzenia 
Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska, 

Komisji Finansowo – Gospodarczej oraz Komisji Oświaty i Kultury  
w dniu 31 sierpnia 2016r. 

 
Posiedzenie rozpoczął o godzinie 8:30 Pan Jarosław Bytniewski, który powitał przybyłych 
członków komisji i pracowników Urzędu Gminy. 
W posiedzeniu udział wzięli: 
Regina Batycka 
Marek Borowczyk 
Jarosław Bytniewski 
Tadeusz Lammel 
Henryk Lesiński 
Marek Maciejewski 
Tomasz Maćkowiak 
Donata Michałowska 
Jan Rajchelt 
Maciej Szafrański 
Andrzej Szymczak 
Łukasz Szymczak 
oraz: 
Bogdan Kemnitz – Wójt Gminy  
Genowefa Przepióra – Zastępca Wójta / Sekretarz Gminy 
Mirosława Nowak – Skarbnik Gminy, 
Kamila Zarębska – Kierownik Referatu Oświaty. 
 
Porządek posiedzenia: 

1. Szkolenie z zakresu programu e-sesja. 
2. Sprawy bieżące wynikające z działalności gminy. 
3. Przygotowanie szkół i przedszkoli do rozpoczęcia nowego roku szkolnego 2016/2017- 

objazd placówek. 
 
Ad. 1  
Radni zostali przeszkoleni z obsługi  informatycznego systemu informatycznego zarządzania 
pracami rady gminy  -  programu E-sesja. Program ten optymalizuje komunikację w radzie i 
minimalizuje koszty.  Radni otrzymali tablety, na które otrzymywali będą wszystkie 
informacje i materiały na posiedzenia komisji i sesje. Aplikacja radnego pozwala na 
korzystanie z wszystkich kluczowych funkcjonalności tj. kalendarium posiedzeń, 
przeglądania porządków obrad sesji i komisji, otwierania załączników, w tym projektów 
uchwał.  
 
Ad. 2  
W sprawach bieżących przedstawione zostały projekty uchwał w następujących sprawach: 
projekt Uchwały Nr XIX/141/2016 Rady Gminy Kleszczewo w sprawie przyjęcia 
regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Kleszczewo przedstawiła Pani 
Sekretarz 
Pani Sekretarz poinformowała, że na sesji w dniu 22.06. 2016r. podjęta została uchwała w 
sprawie przyjęcia regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Kleszczewo. 
Uchwała podjęta została  w związku z wejściem w życie w dniu 1 lutego 2015r. ustawy z dnia 
28 listopada 2014r. w sprawie zmiany ustawy o utrzymaniu czystości i porządku w gminach 
oraz niektórych innych ustaw (Dz. U. z 2015r. poz. 87) stwierdzającej iż dotychczasowe akty 
prawa miejscowego wydane na podstawie art. 4 ustawy o utrzymaniu czystości i porządku w 



gminach zachowują moc na okres na jaki zostały wydane jednak nie dłużej niż przez 18 
miesięcy od dnia wejścia w życie niniejszej ustawy (art. 11). Uchwała przesłana została do 
organu nadzoru tj. Wojewody Wielkopolskiego, który wszczął wobec przedmiotowej 
uchwały postępowanie nadzorcze i wskazał  uchybienia, które w głównej mierze dotyczą 
przeniesień określonych w ustawie do regulaminu. Radni otrzymali projekt uchwały, z 
którego usunięto zapisy kwestionowane przez Wojewodę Wielkopolskiego oraz dla 
porównana treść  uchwały z 22.06.2016r. z naniesionymi wykreśleniami. 
Pani Sekretarz poinformowała, że przygotowany projekt Regulaminu określa obowiązki i 
wymagania, jakie powinien spełniać właściciel nieruchomości w zakresie utrzymania 
czystości i porządku, a także zawiera obowiązki osób utrzymujących zwierzęta domowe i 
wymagania dotyczące utrzymywania zwierząt gospodarskich na terenach wyłączonych z 
produkcji rolniczej. 
Projekt uchwały przesłany został do zaopiniowania do Powiatowego Inspektora Sanitarno-
Epidemiologicznego w Poznaniu. 
Radni nie mieli pytań do projektu tej uchwały.  
• projekt Uchwały Nr XIX/142/2016 Rady Gminy Kleszczewo w sprawie zmiany 
uchwały budżetowej na 2016r. przedstawiła Pani Skarbnik. 
Pani Skarbnik poinformowała, że po stronie dochodów i wydatków wprowadzono dotację w 
dziale 801 Oświata i wychowanie z przeznaczeniem na wyposażenie szkół w podręczniki, 
materiały edukacyjne lub materiały ćwiczeniowe oraz na finansowanie zakupu podręczników. 
Dotacja obejmuje uczniów szkół podstawowych klas I, II, III, IV i V. 
Pozostałe zmiany po stronie dochodów wprowadzono na podstawie bieżącej realizacji 
budżetu. 
Pani Skarbnik poinformowała, że po stronie wydatków wprowadzono zmiany wydatków 
majątkowych, które wyszczególnione są analitycznie w załączniku Nr 2a do niniejszej 
uchwały. Na podstawie poziomu realizacji wydatków kwotę na obsługę długu publicznego 
zmniejszono o 40.000,00 zł - zaplanowane środki przeznaczone są na pokrycie odsetek od 
kredytów i pożyczek. W związku ze zmianą ustawy o systemie oświaty w zakresie oddziałów 
przedszkolnych przesunięto 89.000,00 zł z rozdziału 80104 - Przedszkola do rozdziału 80103 
Oddziały przedszkolne w szkołach podstawowych. W rozdziale 80149 wprowadzono 
30.350,00 zł na pokrycie wydatków związanych z uczęszczaniem do przedszkola „Balbinka” 
dziecka niepełnosprawnego. W rozdziale 85154 Przeciwdziałanie alkoholizmowi zwiększono 
środki o 4.520,00 zł w związku z wpłatą rodziców za udział dzieci w zorganizowanych 
zajęciach w okresie letnim. W rozdziale 90013 Schroniska dla zwierząt zwiększono plan o 
1.252,00 zł z przeznaczeniem na opłacenie składki do Związku Międzygminnego „Schronisko 
dla Zwierząt”. W rozdziale 92114 zwiększono dotację przedmiotową na naprawę budynku 
ośrodka kultury o 85.000,00 zł. W związku z realizacją zadania inwestycyjnego zaplanowano 
pożyczkę z budżetu gminy w wysokości 290.000,00 zł dla Gminnego Ośrodka Kultury i 
Sportu w Kleszczewie. 
Radni nie mieli pytań do projektu tej uchwały. 
• Projekt Uchwały Nr XIX/143/2016 Rady Gminy Kleszczewo w sprawie zmiany 
Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Kleszczewo na lata 2016 – 2024 przedstawiła pani 
Skarbnik. 
Poinformowała, ze do załącznika Nr 1 Wieloletniej Prognozy Finansowej wprowadzono 
następujące zmiany: 
1.W 2016r.  
Zwiększono dochody ogółem o 3.508.048,98 zł – wiersz 1 w tym: dochody bieżące o 
3.364.758,98 zł – wiersz 1.1, w tym: z podatków i opłat o 14.520,00 zł – wiersz 1.1.3, z 
dotacji przeznaczonych na cele bieżące 3.340.918,98 zł – wiersz 1.1.5 i dochody majątkowe o 
143.290,00 – wiersz 1.2 w tym ze sprzedaży majątku 143.310,00 - wiersz 1.2.1  
Zwiększono wydatki ogółem o 3.218.048,98 zł – wiersz 2 w tym: wydatki bieżące o 
3.482.474,98 zł – wiersz 2.1, zmniejszono o 40.000,00 zł wydatki na obsługę długu – wiersz 



2.1.3 i 2.1.3.1 i zmniejszono wydatki majątkowe o 264.426,00 zł - wiersz 2.2. Zwiększył się 
wynik budżetu – wiersz 3 o 290.000,00 zł, kwota 290.000,00zł została przeznaczona na 
rozchody budżetu (pożyczka dla GOKIS) – wiersz 5. Zmniejszono środki na pokrycie 
deficytu o 276.895,12 zł – wiersz 4.2.1.  
2. W latach 2017 do 2020  
Planuje się, że pożyczka dla GOKIS udzielona zostanie z budżetu gminy w 2016r. i zostanie 
spłacona w 2017r. – wiersz 4, co daje możliwość zwiększenia wydatków w 2017r. o 
290.000,00 zł – wiersz 2 i 2.2 
W związku z wprowadzeniem zadania w załączniku Nr 2 do niniejszej uchwały „Poprawa 
efektywności kształcenia w Zespole Szkół w Tulcach poprzez rozbudowę szkoły oraz 
wyposażenie pracowni przedmiotowych”, którego realizację zaplanowano na lata 2016 do 
2018r. zwiększono wydatki ogółem w tym majątkowe w 2018r. o 265.379,45 zł – wiersze 2 i 
2.2. Na pokrycie tych wydatków zaplanowano kredyt w wysokości 265.379,45 zł – wiersz 4 i 
4.3. Zaplanowano, że kredyt będzie spłacany w roku 2019 100.000,00 zł i w roku 2020 
165.379,45 zł – wiersze 5 i 5.1. Z tego tytułu o te same kwoty zmniejszono wydatki 
majątkowe – wiersz 2 i 2.2. 
W roku 2018 zwiększono kwotę długu w wysokości zaciągniętego kredytu tj. o 265.379,45 zł, 
w roku 2019 o 165.379,45 zł - wiersz 6. 
3. Zmiana wskaźników 
W 2016r. w wierszu 9.1, 9.2 i 9.4 wskaźnik zmniejszył się o 0,53%, w wierszu 9.3 wskaźnik 
zmniejszył się o 15,06 %, w wierszu 9.5 wskaźnik zmniejszył się o 1,32%.W roku 2017, 2018 
i 2019 wskaźnik zmniejszył się w wierszu 9.6 i 9.6. o 0,44%. Zwiększył się wskaźnik w 
wierszach 9,1, 9.2 i 9,4 o 0,37% w 2019r. i o 0,61% w 2020r. 
4.Informacje uzupełniające 
W wierszu 10 i 10.1 – przeznaczenie prognozowanej nadwyżki budżetowej w 2016r. 
zwiększyła się pozycja o 13.104,88 zł, w 2017 i 2018 kwota zmniejszyła się odpowiednio o 
290.000,00 zł i 265.379,45 zł, a w latach 2019 i 2020 zwiększyła się o 100,000,00 zł i 
165.379,45 zł. 
Zwiększyły się wynagrodzenia w wierszu 11.1 o 10.371,32 zł. W związku z wprowadzonymi 
zmianami w załączniku Nr 2 Wykaz przedsięwzięć skorygowano pozycje w załączniku nr 1 w 
wierszu 11.3 wydatki objęte limitem zwiększono w 2016r. o 10.957,00 zł w tym: zmniejszono 
limit wydatków bieżących o 14.627,00 zł – wiersz 11.3.1 ( zadanie - Zmiana studium 
uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego oraz zmiany planu 
zagospodarowania przestrzennego) i zwiększono limit wydatków majątkowych o 25.584,00 zł 
– wiersz 11.3.2, (w tym: 4.674,00 zł zadanie „Termomodernizacja budynków użyteczności 
publicznej na terenie Gminy Kleszczewo – Szkoły Podstawowej w Ziminie oraz świetlicy 
wiejskiej w Poklatkach” oraz 20.910,00 zł zadanie „Poprawa efektywności kształcenia w 
Zespole Szkół w Tulcach poprzez rozbudowę szkoły oraz wyposażenie pracowni 
przedmiotowych” ) zwiększono limit wydatków majątkowych w roku 2017 o 444.000,00 zł i 
w roku 2018 o 418.000,00 zł – wiersze 11.3 i 11.3.2. zmiana dotyczy zadania „Poprawa 
efektywności kształcenia w Zespole Szkół w Tulcach poprzez rozbudowę szkoły oraz 
wyposażenie pracowni przedmiotowych”- nowe zadanie w załącznikach Wykaz 
przedsięwzięć. 
W wierszu 11.5 nowe wydatki inwestycyjne w 2016r. zwiększono o 52.134,00 zł oraz 
zmniejszono w 2019r. o 100.000,00 zł i w 2020r. o 165.379,45 zł. W wierszu 11.6 Wydatki 
majątkowe w formie dotacji zmniejszono w 2016r. o 316.560,00 zł. 
Radni nie mieli pytań do projektu tej uchwały.  

 
Ad. 3  

W dalszej części posiedzenia Radni przeprowadzili wizytację  następujących placówek na 
terenie Gminy Kleszczewo pod kątem przygotowania placówek do rozpoczęcia nowego roku 
szkolnego. 



1) Zespoł Szkół w Kleszczewie, 
2) Niepubliczna Szkoła  Podstawowa BONUM FUTURUM w Tulcach, 
3) Zespoł Szkół w Tulcach, 
4) Szkoła Podstawowa w Ziminie. 

 

W Zespole Szkół w Kleszczewie radnych przywitała Pani  dyrektor  Marzena Socha, która 
poinformowała, że w porównaniu do lat ubiegłych nie wykonano większych remontów, z 
drobniejszych prac zostały przemalowane ściany. Pan Wójt poinformował o zakresie działań 
jakie będą podjęte przy przystąpieniu do termomodernizacji, z którą będą się wiązaly takie 
prace jak docieplenie zewnętrzne scian, wymiana oświetlenia jeśli uda się pozyskać środki z 
ZIT, a także zostanie wymieniony dach na budynku szoły. Radnym została między innymi 
pokazana sala muzyczno/plastyczna, matematyczna, informatyczna, sale przedszkola, gabinet 
higienistki, sale gdzie ogbywają się lekcje chemii i fizyki, a także tęczowa sala zabaw oraz 
świetlica. Pani Dyrektor poinformowała, że w szkole stopniowo są wymieniane ławki i 
krzesełka w  salach, dokupowane szafki uczniowskie. Pani Dyrektor podkreśliła, że bardzo 
zależy szkole by dzieci od najmłodsych lat uczyły się segregowania odpadów, w związku z 
tym w wielu miejscach w szkole zostały ustawione opisane kolorowe pojemniki na odpady. 
 

W nowo otwartej niepublicznej szkole BONUM FUTURUM przybyłych przywitała pani 
Ożadowicz. Przedstawiła Dyrektora szkoły Panią Mariettę Śliwek, która oprowadziła gości po 
szkole. Poinformowała, że na chwilę obecną od września będzie uczęszczać 80 uczniów do 5 
klas. Poinformowała również, że dzieci w szkole mogą przebywać w godzinach od 6:30 do 
17:00. Przybyłym gościom zostały zaprezentowane sale lekcyjne, a także salki terapeutyczne. 
Dodała, że szkoła dysponuje własną kuchnią, w której uczniowie będą mogli wykupić objady 
i śniadania w atrakcyjnych cenach. Jak podkreśliła dużym plusem dla rodziców jest to, że 
mogą sami wybierać menu dla swoich pociech z tych oferowanych przez szkołę. 
Poinformowała, że w szkole przed rozpoczęciem roku szkolngo odbyły się spotkania 
integracyjne dla dzieci i informacyjne dla rodziców. Na zakończenie Pani Dyrektor 
zaprezentowała  salę gimnastyczą.  
 

Kolejną wizytowaną szkołą była szkoła w Tulcach. Przybyłych gości przywitał Pan Dyrektor 
Grzegorz Stachowiak. Pan Dyrektor poinformował, że w chwili obecnej szkoła liczy 702 
uczniów wliczając w to przedszkole. Pan Dyrektor poinformował, że w szkole są dwie klasy 
pierwsze, cztery klasy II i III oraz po trzy klasy IV, V i VI. Radni zostali oprowadzeni po 
szkole gdzie mogli zobaczyć poszczególne sale. Pan Dyrektor poinformował, że zostało 
zakupionych 40 nowych szafek uczniowskich, zostały zamontowane tablice interaktywne,  
ponadto poinformował o szerokim zakresie prac remontowych przeprowadzonych w 
pomieszczeniach przedszkola. 
 

Ostatnim punktem wizytacji szkół była  szkoła w Ziminie gdzie przybyli goście zostali 
powitani przez Pana Dyrektora Przemysława Hęćkę. Pan Dyrektor oprowadził po placówce 
oraz   poinformował, że do szkoły zostały zakupione nowe szafki uczniowskie, został 
założony monitoring, a także został zakupiony nowy sprzęt nagłaśniający. Pan Dyrektor 
poinformował, że w szkole zostały zamontowane dwie tablice multimedialne, a dwie następne 
zostaną niebawem dokupione.  
W związku z wyczerpaniem porządku obrad oraz brakiem dalszych pytań Przewodniczący 
Jarosław Bytniewski zakończył posiedzenie komisji.  
 

Protokołowała:       Za zgodność z przebiegiem obrad 
 
Joanna Jankowiak  

Jarosław Bytniewski  
 


